

連結於神 #3 – 立約之血

Connect to the Lord #3 – Blood of Covenant

13-14/4/2019 大埔堂

INTRO 引言

ONE HEARING THE WORD 一源聽經運動

6/3/2019 – 17/4/2019

受難節及復活節將到 Good Friday & Easter is Coming

How to connect with God? 如何與神連結？

How God Connects with us? 上帝如何與我們連結？

“... 「這杯是我血所立的新約，是為你們流出來的。” (路加福音 22:20, CUVNP)

“... “*This cup is the new covenant in my blood, which is poured out for you.*” (Luke 22:20, NIV)

Blood of Eternal Covenant 立約之血

1. HE CAME TO SEEK US 祂來尋找拯救失喪的我們

“*For the Son of Man came to seek and to save the lost.*” (Luke 19:10, NIV)

“人子來，為要尋找、拯救失喪的人。” (路加福音 19:10)

A relationship God

Not the theological God, not a philosophical God

2. HE CHOSE A SUFFERING ROAD FOR US 祂為我們選擇受苦的路

When Jesus was tempted by Satan in the Wilderness, ...
耶穌在曠野受魔鬼試探: (太4:1-11; 路4:1-13)



- ◇ 石頭變餅Convert Stones into bread
- ◇ 殿頂跳下Jump from the pinnacle of the temple
- ◇ 萬國榮華Kingdoms of the world

Military Messiah vs Suffering Messiah
受苦的彌賽亞



3. HE OFFER SACRIFICE FOR US AND THE SACRIFICE IS HIMSELF 祂為我們的罪獻祭，

所獻的祭就是祂自己

“並且不用山羊和牛犢的血，乃用自己的血，只一次進入聖所，成了永遠贖罪的事。”(希伯來書 9:12, CUVNP)

“He did not enter by means of the blood of goats and calves; but he entered the Most Holy Place once for all by his own blood, thus obtaining eternal redemption.” (Hebrews 9:12, NIV)

“因為這是我立約的血，為多人流出來，使罪得赦。” (馬太福音 26:28)
“This is my blood of the covenant, which is poured out for many for the forgiveness of sins.” (Matthew 26:28, NIV)



He can leave Jerusalem, he can avoid the threat, he can lead his followers to fight. But he chose to go to Jerusalem to suffer and die in fulfillment of the atoning work of Messiah (Isa 53)

“In fact, the law requires that nearly everything be cleansed with blood, and without the shedding of blood there is no forgiveness.” (Hebrews 9:22, NIV)
“按著律法，凡物差不多都是用血潔淨的；若不流血，罪就不得赦免了。”
(希伯來書 9:22)



4. HE SEALED THE COVENANT WITH HIS BLOOD 祂以自己的血為憑，與我們立下永約

「這血就是上帝與你們立約的憑據。」(希伯來書 9:20)

“He said, *“This is the blood of the covenant, which God has commanded you to keep.”*” (Hebrews 9:20, NIV)



“主又說：那些日子以後，我與以色列家所立的約乃是這樣：我要將我的律法放在他們裏面，寫在他們心上；我要作他們的神；他們要作我的子民。”(希伯來書 8:10)

“*This is the covenant I will establish with the people of Israel after that time, declares the Lord. I will put my laws in their minds and write them on their hearts. I will be their God, and they will be my people.*” (Hebrews 8:10, NIV)

結語 Concluding Remarks

He chose to suffer for you and me. he offered Himself as the sacrifice in order that our sin can be forgiven. With the sealing of His own blood, He made an everlasting covenant with us: “He is our God! We are His People!”

祂將自己獻上為祭，使我們的罪得赦。以自己的血為憑，與我們立下永約：祂要作我們的神，我們永作祂的子民。

Responding Song: “Jesus Paid it All” 《是為了我罪》

經文: 路 22:20

小組問題討論：

1. 「血」代表甚麼？「血」給你甚麼感受？
2. 主耶穌作為天地的主，竟選擇為我們流「血」至死？祂為甚麼要這樣做？
3. 當你第一次聽到主耶穌甘願為你釘身十架，你有何感受？
4. 當你知道耶穌甘願為你受死，你會如何度在世餘下的日子？